



JOURNAL OF SOUTHEAST
UNIVERSITY
(Medical Science Edition)

Dongnan Daxue Xuebao (Yixueban)
东南大学学报

医学版 中国科技核心期刊
中国科技论文统计源期刊

RCCSE 中国核心学术期刊(A)

第38卷 第1期

Vol. 38 No. 1

2019

1

东南大学学报(医学版)

2019年2月25日 第38卷 第1期(总第173期)

目 次

·论 著·

- RNAi NRP-1 基因对骨肉瘤细胞凋亡、ROS 含量及 STAT3 信号通路的影响 韩耀光, 燕太强, 潘富文, 等(1)
- lncRNA-uc007gqg. 1 在非酒精性脂肪肝中的表达规律 袁静, 朱雪萍(6)
- 重度颈动脉狭窄模型大鼠致认知功能障碍的机制探讨 郑文婧, 邵晓娟, 郑文芳, 等(13)
- 帕瑞昔布钠对老年大鼠术后认知功能的影响 刘宇, 何雨, 李耀, 等(19)
- 二甲双胍对多囊卵巢综合征大鼠血清中网膜素-1 水平的影响 宋艳丽, 孙自学, 卫爱武(23)
- α -硫辛酸抗兔动脉粥样硬化的作用及其机制探讨 周景芬, 李秀娟(28)
- 改良多重实时荧光定量 PCR 法测定抑癌基因 MGMT、p16、CDH13 和 RASSF1A 甲基化
在肺癌早期诊断中的作用 钟云华, 李燕(33)
- ACS 患者外周血中 vWF-cp、Cat K、CysC 及 P 选择素的变化及与冠脉病变的关系 李彦明, 何瑞利, 钟晓鸣, 等(38)
- 合理用药干预对外科预防性使用质子泵抑制剂的影响 李晓敏, 余霞霞, 邵华(43)
- 吸烟对中晚期食管癌患者放化疗后相关并发症和相关指标及预后的影响 陈洁, 袁志平(47)
- 联合检测 MMP2 和 MMP9 在冠状动脉粥样硬化性心脏病患者中的临床意义 张驰, 李晓怡, 杨蓓, 等(51)
- 急性冠脉综合征患者血清磷脂转运蛋白活性与 N 末端脑钠肽前体水平的相关性及预后意义 陈益飞, 季竹君, 李旭东, 等(57)
- D-二聚体与急性心肌梗死冠脉病变程度的相关性研究 禹沛然, 马根山(63)
- 尼群洛尔对社区轻中度高血压患者血生化及血常规的影响 田树慧, 罗鹏飞, 向全永, 等(67)
- 冠心病患者血清基质 Gla 蛋白水平与冠状动脉钙化程度相关性研究 李勇, 李占虎, 闫小菊, 等(72)
- 同型半胱氨酸水平与缺血性脑卒中的相关性研究 张汉卿, 闫福岭(77)
- 改良徒手法幽门后置管在老年危重症患者中的应用研究 江洁, 罗倩, 朱宝华(81)
- 乐伐替尼调控 VEGFR/NF- κ B/R1P2 信号治疗原发性
肝细胞癌的机制研究 秦蜀, 贺凯, 李波, 等(84)

重型颅脑损伤患者气管切开后并发肺部感染的病原菌及药敏试验分析

戚生春,刘家传,刘光杰,等(88)

二甲双胍联合紫杉醇对人乳腺癌细胞增殖抑制作用及其机制 梁君伟,方志华,李青山(93)

AMD3100 对胆管癌 CXCR4 基因、蛋白表达及 QBC939 细胞增殖能力的影响

贺许良,曾良玉,易小龙,等(98)

前列腺癌组织 B7-H4 蛋白表达水平及其与患者不良预后的关系 武有志(103)

经皮椎间孔镜髓核摘除术与传统后路髓核摘除术治疗单节段 LDH 患者的

血清 CPK 变化及临床疗效分析 庄怀铭,王德春,陈基宇,等(108)

MiR-21 和 MiR-137 的表达对膀胱癌细胞增殖和侵袭的影响 张栋邦,杨姗,胡森,等(113)

烧伤患者肢体Ⅲ度创面组织恢复过程中 EPO、TGF β 1 及受体表达 王乡宁,黄雷,邓利,等(118)

一种新型三轴调节式精准穿刺定位器在椎间孔镜穿刺定位的临床应用 史航,吴小涛,朱裕成,等(125)

抗凝联合他汀类降脂药治疗激素性股骨头坏死大鼠模型疗效及机制研究 董威,王健,贾国兴,等(131)

血清双酚 A 及 anti-β2GPI 抗体联合检测预测宫内妊娠结局的临床价值 倪惠华,李娟,叶青(136)

窒息早产儿有核红细胞变化与缺氧性脑损害的相关性研究 姬静璐,李少华,李朝英,等(140)

早发型子痫前期患者血清细胞焦亡相关因子的表达及临床分析 乔东艳,孙白云,虞天一,等(145)

血清骨形成标志物在学龄前儿童体格发育评估中的应用 蒋秀芳,褚丽敏,程思思,等(150)

新生肺透明膜病患儿表面活性蛋白及甲状腺转录因子的表达及其临床价值 张莉,江朝娜(154)

125 I 粒子支架置入治疗食管癌术后出血风险因素预测模型建立与验证 秦娟,朱海东,陆建,等(159)

肺癌化疗后心肺并发症的发生与治疗前轻度肺功能降低的相关性研究 刘凝华,梁续飞,尹希,等(164)

高校教室内温度对学习效率的影响 毛鹏,卑圣丹,李婕,等(168)

术前尿微量白蛋白/尿肌酐比值与造影剂肾病的相关性研究 马常乐,汤成春,秦雨晗,等(174)

糖化血红蛋白快速诊断试纸研究 昂朝满,娄豆豆,吉永新,等(181)

·综述·

量子点的免疫毒性研究进展 张紫钰,赵鑫尧,魏婷婷,等(187)

宫颈癌预后生物学指标新进展 丁岳,周怀君(192)

增生性瘢痕治疗的研究进展 徐晨,郭芳芳(195)

骨样骨瘤临床诊疗进展 金渊涵,周光新(199)

·消息·

《东南大学学报(医学版)》稿约 (202)

JOURNAL OF SOUTHEAST UNIVERSITY

(Medical Science Edition)

Feb. 25 2019 Vol. 38 No. 1 (General Serial No. 173)

CONTENTS OF MAIN ARTICLES

Effect of NRP-1 gene by RNA interference on apoptosis, ROS content and STAT3 signaling pathway in osteosarcoma cells HAN Yaoguang, YAN Taiqiang, PAN Fuwen, et al. (1)
Expression of lncRNA-uc007gqg.1 in nonalcoholic fatty liver disease YUAN Jing, ZHU Xueping(6)
Experimental study on the effect of severe carotid artery stenosis on central nerve and immune function in rats ZHENG Wenjing, QIE Xiaojuan, ZHENG Wenfang, et al. (13)
Effects of paracetamol on postoperative cognitive function in geriatric rats LIU Yu, HE Yu, LI Yao, et al. (19)
Effects of metformin on serum omentin-1 levels in polycystic ovary syndrome rats SONG Yanli, SUN Zixue, WEI Aiwu(23)
Effects and mechanisms of α-lipoic acid on carotid artery atherosclerosis in rabbit model ZHOU Jingfen, LI Xiujuan(28)
Effect of modified multiplex real-time fluorescent quantitative PCR for determination of methylation of tumor suppressor genes MGMT, p16, CDH13 and RASSF1A in early diagnosis of lung cancer ZHONG Yunhua, LI Yan(33)
Changes of vWF-cp, Cat K, CysC and P selectin in peripheral blood of ACS patients and its relationship with coronary artery disease LI Yanming, HE Ruili, ZHONG Xiaoming, et al. (38)
Effect of intervention on preventive use of proton pump inhibitors in surgical department LI Xiaomin, YU Xiaxia, SHAO Hua(43)
Influence of smoking on the complications and related indexes and prognosis of patients with advanced esophageal cancer after radiotherapy and chemotherapy CHEN Jie, YUAN Zhiping(47)
Clinical value of plasma MMP2 and MMP9 combined detection in early diagnosis of coronary heart disease ZHANG Chi, LI Xiaoyi, YANG Bei, et al. (51)
Relationship and prognostic importance of phospholipid transfer protein activity and N-terminal pro brain natriuretic peptide levels for patients with acute coronary syndrome CHEN Yifei, JI Zhujun, LI Xudong, et al. (57)
Correlation between D-dimer and degree of coronary lesions in acute myocardial infarction YU Peiran, MA Genshan(63)
Effect of nitrendipine/atenolol combination tablets on blood biochemical index and blood routine in patients with mild-to-moderate essential hypertension in community TIAN Shuhui, LUO Pengfei, XIANG Quanyong, et al. (67)
Investigation on correlation between serum matrix gla protein and coronary artery calcification LI Yong, LI Zhanhu, YAN Xiaoju, et al. (72)
Relation of plasma homocysteine levels and ischemic stroke ZHANG Hanqing, YAN Fuling(77)

- Study on the application of improved open-hand posterior pyloric catheter in the elderly patients with critical disease** *JIANG Jie, LUO Qian, ZHU Baohua*(81)
- Mechanism of levitinib regulating VEGFR/NF-κB/R1P2 signaling in treatment of primary liver cancer** *QIN Shu, HE Kai, LI Bo, et al.* (84)
- Analysis of pathogenic bacteria and drug sensitivity test after tracheotomy among patients severe craniocerebral injury implicated with copulmonary infection** *QI Shengchun, LIU Jiazhan, LIU Guangjie, et al.* (88)
- Inhibitory effect of metformin combined with paclitaxel on human breast cancer cell proliferation and its mechanism** *LIANG Junwei, FANG Zhihua, LI Qingshan*(93)
- Inhibitory effects of CXCR4 gene on proliferation, migration and apoptosis of cholangiocarcinoma QBC939 cells** *HE Xuliang, ZENG Liangyu, YI Xiaolong, et al.* (98)
- Expression of B7-H4 in prostate cancer tissue and its clinical significance** *WU Youzhi*(103)
- Changes of serum CPK in patients with single LDH treated by percutaneous transforaminal nucleus pulpotomy and traditional posterior approach nucleus pulpotomy** *ZHUANG Huaiming, WANG Dechuan, CHEN Jiyu, et al.* (108)
- Effects of mir-21 and mir-137 expression on proliferation and invasion of bladder cancer cells** *ZHANG Dongbang, YANG Shan, HU Sen, et al.* (113)
- Expression of EPO, TGF β 1 and receptors during the recovery of wounds of third-degree burns** *WANG Xiangning, HUANG Lei, DENG Li, et al.* (118)
- Clinical application of a new triaxial adjusting precise puncture locator in the puncture localization percutaneous endoscopic lumbar discectomy** *SHI Hang, WU Xiaotao, ZHU Yucheng, et al.* (125)
- Study on the efficacy and mechanism of anticoagulant combined with statins in the treatment of steroid induced osteonecrosis of the femoral head in rats** *DONG Wei, WANG Jian, JIA Guoxing, et al.* (131)
- Clinical value of combined detection of serum BPA and anti-β2GPI in predicting the outcome of intrauterine pregnancy** *NI Huihua, LI Juan, YE Qing*(136)
- Correlation between NRBC level and hypoxic brain damage in preterm infants with asphyxia** *JI Jinglu, LI Shaohua, LI Chaoying, et al.* (140)
- Expression and clinical analysis of serum cytokine of pyroptosis in early-onset preeclampsia** *QIAO Dongyan, SUN Baiyun, YU Tianyi, et al.* (145)
- Application of serum markers of bone formation in physical development assessment of preschool children** *JIANG Xiufang, CHU Limin, CHENG Sisi, et al.* (150)
- Expression and clinical value of surfactant protein and thyroid transcription factor in neonatal pulmonary hyaline membrane disease** *ZHANG Li, JIANG Chaona*(154)
- Risk factors of haemorrhage after ^{125}I -seed-loaded stent placement for patients with advanced esophageal cancer:development of a predictive model** *QIN Juan, ZHU Haidong, LU Jian, et al.* (159)
- Correlation analysis of preoperative reduced pulmonary function and postoperative cardiopulmonary complication after drug chemotherapy for lung cancer** *LIU Ninghua, LIANG Xufei, YIN Xi, et al.* (164)
- Effects of indoor temperature on learning efficiency in university classroom** *MAO Peng, BEI Shengdan, LI Jie, et al.* (168)
- Relationship between the level of preoperative urinary microalbumin to creatinine ratio and contrast-induced nephropathy** *MA Changle, TANG Chengchun, QIN Yuhan, et al.* (174)
- Study on rapid test strips for diagnosing glycoslated hemoglobin** *ANG Chaoman, LOU Doudou, JI Yongxin, et al.* (181)